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D A N A S  N A
P R O G R A M U

10.00
ZORIN DOM

Filmski 5+
Čudnovate zgode 

šegrta Hlapića
(85’)

Šegrt Hlapić je malen kao da-
bar, veseo kao dabar, mudar kao 
dabar, a veseo... kao dabar. Poda-
brena verzija priča ostaje za neke 
druge prilike, a sada je pred vama 
neponovljivi klasik - Čudnovate 
zgode dabra... ovaj, šegrta Hla-
pića!

15.00
ZORIN DOM 

Natjecateljski program

5. projekcija
(105’)

17.00
ZORIN DOM 

Natjecateljski program

6. projekcija
(105’)

19.00
ZORIN DOM 

Natjecateljski program

7. projekcija
(90’)

21.30
STARI GRAD DUBOVAC 

Dubovac Open Air
Dva sunčana dana

režija: Ognjen Sviličić 
(78’)

Punih trbuha i friških dojmova s 
izleta pogledajte što se dogodi-
lo izletnicima Ognjena Sviličića 
kad su ljudski osjećaji krenuli u 
nepoznato. Praćeni vještim ka-
mermanskim okom Vedrana Ša-
manovića, pronaći će put upra-
vo do vašeg kino-sjedala.

23.00
STARI GRAD DUBOVAC  

Glazbeni program
DJ Tom Luke

Pošto je cijelu godinu dobivao 
pisma podrške i iskaze slijepog 
obožavanja, prošlogodišnjoj me-
gazvijezdi dubovačke DJ-večeri 
nije preostalo ništa drugo nego 
i ove godine napraviti masov-
nu histeriju na glazbenoj večeri 
(a potom promijeniti službenu 
adresu i otputovati u Miami na 
neodređeno).
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Scena kao iz policijske stani-
ce Bronxa negdje u sumnjivo 
vrijeme oko podneva: na sto-

licama jedan do drugoga poredani 
mladi ljudi unakaženog lica, s ma-
snicama posred oka, ogrebotinama, 
razderotinama, krvavi, s bradom od 
tjedan dana. Element horora javlja 
se kad spoznaje da su oni svi blago 
nasmiješeni i fascinirani svojim svje-
žim ozljedama, guraju ih pod foto-
aparat kao da će poslije toga dobiti 
masnu odštetu za nanesene boli. Baš 
kad se učinilo da Festivalu prijeti na-
silno oduzimanje Žute zastave, sve 
je sumnje potezom kista odagnala 
voditeljica radionice filmske šminke, 
Zdenka. Prema riječima radioniča-
ra, nasilja nije bilo, a jedine boli koje 
su im možebitno nanešene su one 
duševne, jer nisu svi stigli na red za 
instant dobivanje krvavih modrica. 
Kreatorica ozljeda donijela je sa so-
bom kistove, četke, sjenila, tekućinu 
koja glumi krv, te mnogo iskustva s 
filmskih setova.
- Naučili smo kako se dobro našmin-
kati za film, ova teta to stvarno odlič-
no radi. Uputila nas je u trikove kako 
pokriti nesavršenosti, istaknuti kva-
litete, stvoriti razne vrste ozljeda, je-
dino što nismo naučili je kako sve to 
kasnije oprati, kazao nam je Nikola, 
jedan od polaznika radionice.

Iz Knjižnice za mlade stigla je hitna 
dojava da imaju zmaja na radionici. 
Ekipa Dnevnika u boci brzo se za-

putila na mjesto zbivanja, da fotografi-
ra i ulovi izjavu zmaja prije nego cijelu 
Zvijezdu pretvori u pepeo. Međutim, 
tamo ni dima ni vatre, već samo jedna 
plaha plavokosa zmajica s izvanrednim 
radom.
Radionica karikature započela je pro-
matranjem, jer svako lice ima kod, pa 
su polaznici između sebe otkrili šum-
sku vilu, terorista, predratnog generala 
i Gospodara prstenova. Kad je trebalo 
osloboditi ruku i sve to, uz pretjerivanje, 
upriličiti na papiru, otkrilo se da imaju i 
zmajicu, jer je Karla “zapalila” pozornost 
mentora Nevena i suradioničara koji su 
se pokazali tek mrvicu manje zmajevi. 
A petnaestogodišnja Karla ostaje skro-
mna: Inače sam animatorica, ali ovo je 
prvi put da sam probala nacrtati karika-
turu. Nema tu neke tajne, samo moraš 
puno promatrati, a talent i nije toliko 

Kako dokazati da ste najbolji pri-
jatelji ako imate samo 20 sekun-
di, kameru, ponešto entuzija-

sta i minimalno rekvizita? A što ako uz 
to osoba uopće nije vaš najbolji prijatelj, 
donedavno možda čak ne i prijatelj? A 
što ako će vas nekoliko puta seliti s jedne 
funkcije na drugu? A što ako ćete za sve 
to dobiti samo 10 lipa? A što ako jedan 
takav morate snimiti svaki dan? Sve sku-
pa zvuči kao loša šala, ali polaznici radio-
nice Matije Svefilmskog - 365 filmova za 
10 lipa, dokazali su da program u stvar-
nosti izgleda zapravo mnogo bolje. Ideja 

Član žirija, Zvonimir Jurić, dao je 
blic-dojmove dosadašnjeg fe-
stivala..

...o filmovima...
Zamijetio sam da su se filmovi orijenti-
rali na dvije različite teme. S jedne stra-
ne dokumentarci inspirirani socijalnim 
temama, stvarnim stanjem, siromaš-
tvom, a s druge promašeni pokušaji fil-
ma inspirirani filmovima Q. Tarantina, 
što može biti zabavno, ali do neke grani-
ce. Uglavnom su loše kvalitete.
..o nasilju...
U skladu s Tarantinom, ima i nasilja, a 
ono može biti magičan alat, ako se pra-
vilno upotrijebi. Što u velikoj većini slu-
čajeva nije uspjelo.
...o pogreškama...
Ja na ovo gledam kao na dječji festival, 
pa ako ikad imate pravo na pogrešku, 

Jedino nasilje koje se 
briše potezom ruke

K kao karikatura, 
K kao Karla

presudan koliko je važno imati dobrog 
mentora. Sljedeća karikatura koju želim 
nacrtati je upravo karikatura mog men-
tora Nevena, čini mi se da ima vrlo za-
nimljive crte lica.

UZBUDLJIVI PARKING SLIJEDI. Tko je platio parking, a tko pod-
mićuje volontere čuvare? Tko je istinski čuvar parkinga, a tko 
naplaćuje lažne karte? Tko je zgazio festivalsko ime, a tko se na-
šao na krivoj strani bannera? Istine, izazovi, kazne i špage.

Film za svaki dan

ZDENKA MIHELJ. U Karlovac je doputovala s kistovima, četkama, sjenilima, tekućinom koja glumi 
krv, te mnogo iskustva s filmskih setova.

NEVEN CETINJANIN. Radionica 
karikature započela je proma-
tranjem, jer svako lice ima kod.

je rođena, uloge izabrane, rekviziti (ni)su 
nađeni. Kroz dva i pol sata radionice su-
dionici su ostvarili sve gore navedeno - u 
20 sekundi pokazali kako bez riječi mo-
žete reći prijateljstvo, biti i glumac i pro-
ducent i snimatelj, i uz 10 lipa dobiti i 2 i 
pol sata prave festivalske priče. 

MATIJA RADELJAK. 365 filmo-
va za 10 lipa.

R A Z G O v O R :  Z v O N i M i R  j U R i Ć , 
č l A N  O C j e N j i v A č k O G  S U D A

Festival vam je... sweet
onda je to sada. I moji prvi filmovi 
su bili slabi. Postoje neke teškoće kad 
kreneš van snimati - nije to jedno-
stavno, dokumentirati, razgovarati s 
ljudima, stvoriti film, potrebno je vri-
jeme, potrebno je iskustvo.
...o festivalu...
Vaša publika je draga i topla, a cijeli 
vaš festival mi je nekako... sweet.
...o kino-domu...
Dvorana vam je jako lijepa, uređe-
na klasično, po meni je to sasvim u 
redu, nešto u stilu kina Europa.
...o kinu...
Nisam vatreni pobornik nijedne vr-
ste kina, niti mrzitelj, odlazim i u mul-
tiplekse i kinoteke, važno je ono što se 
prikazuje. U kino se trudim ići što češće, 
a holivudske filmove ne gledam već de-
setak godina jer su mi prebanalni.

JURIĆ. Redatelja smo uhvatili u 
rijetkim trenucima odmora iz-
među natjecateljskih projekcija.
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Daleko od ručica koje su cijelog dana nesmiljeno gnječile njegovo 
baršunasto krzno, dabar je s pressovskih visina promatrao situaci-
ju ispred Zorin doma i dao službeni proglas filmofilima - požurite, 

radosne vijesti su blizu, ali za sve filmoljupce mjesta će biti, časna dabrovska! 
Samo, gdje ću onda sparkirati sve one tačke iz backstagea...

Iz dabrovske 
perspektive

“DABROV ZAGRLJAJ”. U prva je dva dana planuo kao najtraženiji brand festivala. Pored kartonskih zagrljenih dabrova postavljenih na nekoliko lokacija unutar i oko zorin 
doma, i mekanog krzna veselog dabra, traži se zagrljaj više, a pojavljivanje dabrice očekuje se sa sve većim nestrpljenjem, jer, kao što dabar kaže - dabrovi su ljubav.

Stjepan, Dominik, Antun 
(BezVizije, Slavonski Brod): 
Za ime smo tražili nešto šalji-
vo i upečatljivo, a to je zapravo 
varka, jer onda drugi misle da 
smo bezveze, a zapravo smo su-
per. Trojica smo, radimo i priku-
pljamo nagrade. Na snimanju je 
uvijek veselo, pogotovo je bilo 
veselo na snimanju filma iz kon-
kurencije, kad je Stjepan upao u 
vodu, preko glave. Živ je i nai-
zgled zdrav, ali i danas su vid-
ljive trajne posljedice. Usprkos 
tome, film je tehnički odrađen 
vrhunski, a pošto je o vodi, ima 
neke logike da dobro prođe na 
Festivalu.

Nikola (Medijski edukacijski 
centar, Beograd): Jedva čekamo 
razgledavanje grada i da saznamo 
naša zaduženja. U razgledavanje 
idemo odmah, jer kasnije imamo 
radionicu filmske šminke, što se 
uvelike poklapa s tematikom i sa-
mim nazivom našeg filma u kon-
kurenciji – der-Pu. Inače, to je ša-
ljivi film koji, diplomatski rečeno, 
obrađuje problem diskriminacije, 
a zapravo se radi o našminkanim 
TV-voditeljima i nasilju iza TV-
kamere.

Nikša, Matej, Maša (Škola li-
kovnih umjetnosti, Split): Eto, 
mi Dalmatinci smo vam doni-
jeli sunce danas. Za film me je 
inspirirala situacija u državi - si-
romaštvo. Ja sam uglavnom sni-
mao, prijatelj mi je pomogao oko 
montaže. Rekli su nam da se u 
Split ne vraćamo bez nagrade, 
prema tome, možemo slobodno 
ovdje i ostat’. Imamo i animirani 
film, Knjiški čovjek, koji je nastao 
u jednom poslijepodnevu iz čiste 
dosade. Konkurencija je velika, 
vidjet ćemo.

Za daktejp, 
protiv nasilja

Kampanja za nenasilje po-
primila je izvanredne 
razmjere u festivalskim 

krugovima. Tako je pred očima 
znatiželjne dječice na ulazu u Zo-
rin dom izveden i izuzetno uvjer-
ljiv performans, orijentiran na zlo-
stavljanje maloljetnika od strane 
starijih. Performans je imao dvo-
jako značenje jer je, osim poruke o 
strahotama zlostavljanja maloljet-
nika s moćnim glasnicama i onih 
koji su se našli oko njega, pokazao 
svu snagu duct tapea, pa se malo-
ljetnik, ni uz svojske napore nije 
uspio odlijepiti od zorindomske 
lampe za koju je daktejpiran.
Disclaimer: Mladom glumcu je 
svaka vlas kose ostala na glavi 
(osim one koja je završila na duct 
tapeu). Mladom glumcu zlostav-
ljaču bubnjići su restaurirani.

Nikola, Darko, Luka (Gimnazija Dubrovnik): Naša je specijalnost da mo-
žemo pojesti četiri bureka odjednom. Volimo jesti, snimamo filmove, glumi-
mo glumce u filmovima. Nismo mi ovdje došli zbog filma, došli smo zbog 
hrane. Zadnji film koji smo snimali je horor, snimali smo ga nakon lošeg bure-
ka, imali smo negdje pola sata vremena između jela za snimanje. I stigli smo. 
Jedva, ali jesmo. Ovdje smo pokupili sve bonove, ali bit će nam na knap, mo-
rate osmisliti neki domjenak u ponedjeljak. Uzeli smo i profesorove bonove, 
on je zauzet, zbario je nešto, mislim da je kuharica u pitanju.

Prije projekcije filma Neka ostane 
među nama, publiku je pozdra-
vio redatelj osobno. S Rajkom 

Grlićem smo porazgovarali nakon pro-
jekcije.
Moto festivala upozorava na činjenicu 
da smo grad bez kina, no, koliko je kino 
zapravo važno? Kinodvorana su, po ne-
kima, stvar prošlosti...
Kino ne izlazi iz mode, usprkos digi-
talnim medijima i novim načinima 
širenja informacija, jer kino nije samo 
prikazivanje filmova, već i socijalni i 
kulturni fenomen - to je mjesto u ko-
jem se družiš s nekim, u mraku, mjesto 
sastanaka. To je jednostavno potreba 
čovjeka i nema govora o tome da u va-
šem gradu ne uspije. Uspio je Moto-
vun, grad od 600 stanovnika, žalosno 
je i sramotno da je Karlovac od grada 
na 4 kina ostao grad bez kina.
Iz motovunske priče može se puno na-
učiti...
Prvi koraci počeli su u Motovunu pred 
dvanaestak godina, kad je javnost još 
bila prilično zatvorena. Motovun film 
festival krenuo je s idejom da se pri-
kažu filmovi koji neće biti holivudske 
produkcije, ali od festivala je nastalo 
i mnogo više - ne samo festival nego 
druženje, jedna osobita vrsta slobode 
- pa ako želite, uživajte u pijanstvu, 
u voljenju... ali iza svega stoji snažna 
podloga kulturne vrijednosti.
...priča je pokrenula nesavladivu lavi-
nu...
Svake godine poslije Motovuna javilo 
se sve više tih malih iskrica, festiva-
la, koje su gradile vrijednosti u svom 
gradu, kao i vi. Ali s obzirom na to 
kakav spomenik kulture imate - jed-
no od prvih kina u Hrvatskoj, trebali 
bi napraviti najmanje četiri festiva-
la, po jedan za svaku rijeku. Ali nije 
samo o festivalima riječ, vi ste na-
pravili veliki iskorak naprijed, a ono 
što se očekuje je da dovedete film.

Za svaku rijeku po jedan festival
R A Z G O v O R :  R A j k O  G R l i Ć

Kako bi trebalo izgledati kino u Karlovcu?
Možete zaboraviti na suhoparna 
kina gdje se samo vrti film, očekuje 
se kino s dodatnim sadržajima koje 
morate urediti prema zahtjevima 
publike.
...a publika je, pokazalo se, spremna na 
suradnju...
U Karlovcu sam prije 30 godina sni-
mio film, i od tada ga nisam posjeći-
vao. Na projekciji me iznenadio inte-
res kojeg je publika pokazala. Nisam 
to očekivao.

Iako su u opisu posla napomenuli 
da se radi bolje svirke koriste baki-
nim supstratima domaće izrade, ne 

spominje se nigdje što baka koristi kao 
začine (možda ni oni ne znaju) da ovi 
dečki zaista zazvuče bolje nego što go-
vore o sebi. Skromni možda prividno, 
šašavi zasigurno, pokazali su da posje-
duju energiju koja publiku može natje-
rati da se u ne-glazbenim uvjetima boč-
ne dvorane Zorin doma glazbeno uživi 
u melodiozne vokalne dionice i snažnu 
instrumentalnu podlogu. Energični sa-

GRLIĆ. Nakon 30 godina ponovno u Karlovcu, u prvim redovima 
Zorin doma pridružili su mu se i dabrovi.

Energični Dephovci
stav održao je pu-
bliku animiranom 
onoliko koliko je 
Zorin dom mogao 
podnijeti, a onaj 
minijaturan do-
jam nedorečenosti 
uzrokovan speci-
fičnim koncertnim 
prostorom ostaje 
kao izazov za novu 
koncertnu/festi-
valsku sezonu.


